
Stanovisko k medializovaným informáciam – turnikety. 

 

Gymnázium v Malackách je škola pavilónového typu, bez vrátnice. Žiaci sa počas dňa presúvajú medzi 

pavilónmi, preto sa jednotlivé pavilóny neuzamykajú. Z bezpečnostných dôvodov bolo potrebné uzavretie 

areálu školy. Nie len pre hrozbu terorizmu, ako sa tí, ktorí nerozumejú našej práci vysmievajú, ale pre 

oveľa reálnejšie dôvody: 

1. Bez uzavretia areálu bol vstup do areálu školy a do budov voľný. My sme povinní zamedziť vstup 

neoprávneným osobám – krádeže, vandalizmus, díleri omamných látok, rodičia so súdnym 

zákazom styku s dieťaťom, únos detí, iné hrozby.... 

2. Žiaci svojvoľne počas prestávok opúšťali areál školy, fajčili medzi okolitými bytovkami (riešili sme 

niekoľko sťažností od okolitých obyvateľov). Počas vyučovania škola zodpovedá za bezpečnosť 

a zdravie žiakov, ak by sa mu stal mimo školy úraz, nesieme zodpovednosť. 

Riešenie uzavretia areálu turniketovým vstupom je najkomfortnejším riešením. Cudzím osobám je vstup 

zamedzený – návštevníci sú po ohlásení vpustení prostredníctvom videovrátnika, žiaci a zamestnanci 

môžu vstupovať/vychádzať do/z areálu kedykoľvek. Príchody a odchody sú v ako každom dochádzkovom 

systéme evidované, vidí ich cez eduPage aj rodič – toto je pre mnohých kameňom úrazu! 

Tento týždeň sme stále v testovacej prevádzke. Áno evidujeme príchody žiakov – o tom je testovacia 

prevádzka! Ako inak máme vyhodnotiť efektivitu systému? Nie je pravda, že žiaci majú neospravedlnené 

hodiny, ani nie sú nijak sankcionovaní! 

Vedenie školy má obrovskú snahu vytvoriť bezpečné prostredie a systém nastaviť efektívne. Preto sme 

písomne vyzvali žiakov a rodičov o spätnú väzbu – zaujímali nás postrehy, skúsenosti, návrhy na zlepšenie. 

Jediný podnet, ktorý sme dostali bol, že sa starší žiaci predbiehajú.  

Považujeme za veľmi nekorektné, ak sa žiaci/rodičia obracajú na média pred tým, než komunikujú s nami. 

Nikoho nezaujímajú analýzy testovacej prevádzky – zistené nedostatky a ako ich plánujeme riešiť. Médiám 

sú podávané nepravdivé a zavádzajúce informácie.  

Veríme, že veľká časť rodičov a žiakov tento krok oceňuje, žiaľ mediálnym priestorom sa šíria len negatívne 

emócie. 

Ďakujeme za pochopenie a mnohým za podporu. 

RNDr. Elena Krajčírová, riaditeľka školy 

 

 


